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         Bogdan Oleszek                   Paweł Adamowicz
Przewodniczący Rady Miasta Gdańska                     Prezydent Gdańska

Święta Wielkiej Nocy
 to czas szczególny w naszym życiu

To zapowiedź życia wiecznego, 
 zmartwychwstania i nadziei,

Które niesie ze sobą ofiara Chrystusa, 
 złożona za nas wszystkich

Życzymy Państwu radości i pogody ducha
Spotkań w gronie rodzinnym i obfitości wielkanocnego stołu

Niech Święta Zmartwychwstania Pańskiego
Dadzą nam wszystkim chwilę wytchnienia od codzienności

I staną się impulsem do odnowienia duchowego

Na spotkanie, które odbyło się 
w Zespole Kształcenia Podstawo-
wego i Przedszkolnego Nr 1 przy ul. 
Tęczowej 6, licznie przybyli miesz-
kańcy Wyspy Sobieszewskiej. Jak 
można było przypuszczać, spotka-
nie rozpoczęło się od kwestii bu-
dowy mostu na Wyspę – Prezydent 
poruszył ten problem w swoich 
pierwszych słowach, witając się z 
mieszkańcami.

Część oficjalna
Oficjalna część spotkania trwała 

dwie godziny. Mieszkańcy pytali 
o możliwość przywrócenia poste-
runku policji na Wyspie, poprawę 
oświetlenia ulic i stanu dróg oraz 
o budowę ścieżek rowerowych i 
nowoczesnego placu zabaw. Oka-
zało się, że wiele projektów doty-
czących Wyspy Sobieszewskiej jest 

Spotkanie na Wyspie Sobieszewskiej
Po raz piąty odbyło się spotkanie obywatelskie pod hasłem „Mój dom, moja dzielnica, moje miasto”. 
Tym razem prezydent Gdańska spotkał się z mieszkańcami Wyspy Sobieszewskiej.

Bezpośrednio przed 
spotkaniem prezydent 
Adamowicz odwiedził 
przedstawicieli lokalnej 
społeczności. Spotkał się 
m.in. z proboszczami obu 
parafii na Wyspie i z Radą 
Osiedla. Odwiedził także 
Społeczny Dom Opieki 
prowadzony przez Siostry 
Pallotynki, Miejski Dom 
Kultury „Wyspa Skarbów” 
oraz Izbę Pamięci Wincen-
tego Pola. Zajrzał również 
do miejscowej piekarni 
Doroty i Andrzeja Szar-
machów, by osobiście 
skosztować smakowitych 
wypieków oraz odwiedził 
hotel Bartan.

Spotkanie rozpoczęło się od krótkiego przemówienia Prezydenta.
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Spotkanie na Wyspie Sobie-
szewskiej było piątym spotka-
niem Prezydenta pod hasłem 
„Mój dom, moja dzielnica, moje 
miasto” z mieszkańcami kolej-
nych dzielnic Gdańska. W zeszłym 
roku takie spotkania odbyły się w 
Letnicy, Rudnikach i Osowej, a w 
tym – we Wrzeszczu.

Mieszkańcy pytali m.in. o rozbudowę 
ścieżek rowerowych.

już gotowych do realizacji, a inne 
zostaną zmodyfikowane przed ich 
realizacją. Prezydent Paweł Adamo-
wicz zachęcał mieszkańców, aby 
sami inicjowali działania związane 
z rozwojem dzielnicy.

- Jesteście znakomicie zorgani-
zowaną społecznością. A przy tym 
sami najlepiej wiecie, czego po-
trzeba Wam i Wyspie. Podzielcie się 
pomysłami z nami, by móc wspól-
nie wypracować jak najlepszy plan 
działań. Ze swojej strony deklaruję 
wszelką możliwą pomoc – mówi 
Prezydent, a mieszkańcy propono-
wali nowe rozwiązania. Nie tylko 
podczas oficjalnej części, ale także 
po niej, gdy mogli porozmawiać z 
urzędnikami odpowiedzialnymi za 
konkretne strefy działań.

Na pytania mieszkańców od-
powiadał nie tylko Prezydent, ale 
również dyrektorzy wydziałów 
gdańskiego magistratu. Dzięki temu 
wiele spraw udało się wyjaśnić na 
miejscu. Inne – takie jak np. kwestia 
budowy ścieżek rowerowych czy 
modernizacji boiska – będą realizo-
wane etapami.

Po spotkaniu
Po zakończeniu oficjalnej czę-

ści, mieszkańcy przedstawiali swo-
je uwagi i problemy dyrektorom 
odpowiednich wydziałów Urzędu 

Miejskiego oraz jednostek organi-
zacyjnych miasta, takich jak Zarząd 
Dróg i Zieleni czy Zarząd Transportu 
Miejskiego. Konsultacje trwały długo 
i po raz kolejny pokazały, jak ważne 
są takie spotkania dla lokalnych spo-
łeczności i urzędników gdańskiego 
magistratu.

Michał Piotrowski
Dariusz Wołodźko

Fot.  Jerzy Pinkas, UMG

Marcin Sztucki (z mikrofonem), kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Kancelarii Prezydenta, zadbał o sprawny przebieg spotkania.

Wyjście na plażę w Sobieszewie.

Podczas wizyty w Domu Kultury „Wyspa Skarbów”.

Na spotkaniu obecni byli urzędnicy Kancelarii Prezydenta (Dyrektor 
Kancelarii, Skarbnik i Sekretarz Miasta oraz Zastępcy Prezydenta).

Po spotkaniu najwięcej pytań mieszkańcy kierowali do Krzysztofa 
Rudzińskiego, Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych UMG.

Most pontonowy na Martwej Wiśle.
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Rozmowy obu Prezydentów do-
tyczyły m.in. możliwości sprzedaży 
Polsce azerskiej ropy. Wcześniej obaj 
Prezydenci poparli projekt budowy 
korytarza tranzytowego dla kaspij-
skiej ropy naftowej: Odessa – Brody 
– Płock – Gdańsk.

Rozmowy o ropie nie wypełniły 
całej wizyty. Trzej prezydenci zoba-
czyli m.in. wystawę „Drogi do Wol-
ności” oraz złożyli kwiaty pod Po-
mnikiem Poległych Stoczniowców.

Natomiast żony Prezydentów 
zwiedziły Muzeum Bursztynu w 
Gdańsku. – Obie Panie były za-
chwycone Muzeum Bursztynu. 
Pani Mehriban Alijewa była szcze-

Prezydenci w Gdańsku
Prezydent Azerbejdżanu Ilham Alijew z małżonką  
27 lutego odwiedził Gdańsk. Wraz z Prezydentem RP Lechem 
Kaczyńskim złożył wizytę m.in. w gdańskim Naftoporcie. 
Gości przyjął Prezydent Gdańska Paweł Adamowicz.

gólnie zainteresowana inkluzjami 
oraz bursztynową biżuterią – je-
stem przekonana, że Jej radość z 
prezentu – bursztynowej spinki 
– była jak najbardziej autentyczna. 
Gdyby nie protokół dyplomatyczny 
być może spotkanie zakończyłoby 
się zakupami – powiedziała Magda-
lena Adamowicz, żona Prezydenta 
Gdańska.

Ostatnim punktem programu 
było uroczyste śniadanie wydane 
przez Prezydenta RP Lecha Kaczyń-
skiego wraz z małżonką w Dworze 
Artusa.

Anna Dyksińska
Fot. Tomasz Łuczyc-Wyhowski, UMG

Maria Kaczyńska, Adam Koperkiewicz, Mehriban Alijewa i Magdalena Adamowicz.

Złożenie kwiatów pod Pomnikiem Poległych Stoczniowców.

Włodarze Trójmiasta chcą, by 
minister infrastruktury Cezary Gra-
barczyk wpisał inwestycję na listę 
indykatywną, co zagwarantuje 

Trójmiasto za koleją
W dniu 29 lutego, na spotkaniu u Jana Kozłowskiego Marszałka Województwa Pomorskiego, Paweł 
Adamowicz – Prezydent Gdańska, Jacek Karnowski – Prezydent Sopotu oraz  Marek Stępa – zastępca 
Prezydenta Gdyni podpisali list poparcia dla Projektu Trójmiejskiej Kolei Metropolitalnej.

pieniądze unijne na realizację pro-
jektu. Inwestycja, szacowana na 
600 milionów złotych, ma szanse 
poprawić efektywność funkcjono-

wania transportu zbiorowego w 
Obszarze Metropolitalnym, a tak-
że na całym obszarze wojewódz-
twa pomorskiego.

Inwestycja zwiększy znacząco 
udział przyjaznego środowisku 
transportu publicznego w obsłudze 
mieszkańców Obszaru Metropolital-
nego i regionu oraz ujednolici trans-
port zbiorowy na tym terenie, zna-
cząco zwiększając rolę szybkiego i 
przyjaznego środowisku transportu 
szynowego. Kolej Metropolitalna 
ułatwi też połączenie z dynamicznie 
rozwijającym się portem lotniczym 
im. Lecha Wałęsy w Gdańsku. Efekty 
realizacji tej inwestycji odczują bez-
pośrednio także mieszkańcy, dzięki 
znaczącej redukcji hałasu ulicznego 
oraz emisji spalin, które powoduje 
transport drogowy.

Budowa Kolei Metropolitalnej 
pozwoli w dużym stopniu zaspo-
koić rosnące potrzeby przewozowe 
transportu publicznego w związku 
z organizacją Euro �01�. W czasie 
mistrzostw odwiedzi nas ogromna 
liczba kibiców i turystów. Ci, któ-
rzy przybędą drogą lotniczą, będą 
mogli w prosty sposób dotrzeć na 
stadion na mecze EURO �01�. Ko-
lej ułatwi także szybkie i sprawne 
przemieszczenie się dużej liczby 
pasażerów z portu lotniczego do 
centrów miast Metropolii Trójmiej-
skiej. Będzie więc jednym z ele-
mentów, od którego zależeć będzie 
powodzenie ogromnego przedsię-
wzięcia o nazwie Euro �01�.

Anna Dyksińska
Fot. Tomasz Łuczyc-Wyhowski, UMG

Jacek Karnowski – Prezydent Sopotu, Jan Kozłowski – Marszałek Województwa Pomorskiego, 
Paweł Adamowicz – Prezydent Gdańska, Marek Stępa – zastępca Prezydenta Gdyni.



Nr 152
marzec 20086

Radni przyjęli uchwały inten-
cyjne, aby od 31 sierpnia �008 r. 
zlikwidować Zasadniczą Szkołę Za-
wodową Nr 19 przy ul. Batorego, a 
od 31 sierpnia �010 r. Gimnazjum Nr 
35 przy ul. Batorego. Funkcjonowa-
nie dwóch placówek specjalnych o 
identycznym charakterze przekra-
cza potrzeby Gdańska. Aktualnie 
w ZSZS Nr 19 uczy się�6 uczniów 
w 5 oddziałach, którzy zostaną włą-
czeni do ZSZ Nr �0, która z dniem 
1 września �008 r. zostanie prze-
niesiona w miejsce zlikwidowanej 
ZSZS Nr 19. Uczniowie tej szkoły 
będą więc kontynuować naukę w 
tym samym budynku, w tych sa-
mych oddziałach i z tymi samymi 
nauczycielami.

Szkoły i przedszkola
W związku z zamiarem likwidacji 

Gimnazjum Nr 35, od nowego roku 
szkolnego nie będzie prowadzo-
na rekrutacja do klas pierwszych. 
Uczniowie obecnie uczęszczający 
do tej szkoły ukończą w niej naukę. 
Przyjęto założenie, że w gdańskim 
systemie oświatowym na etapie 
szkoły podstawowej i gimnazjalnej 
będzie się dążyć do rozwoju i do-
skonalenia sposobów pracy szkół i 
klas integracyjnych.

Miasto podjęło kolejne działa-
nie zmierzające do porządkowania 
sieci szkół ponadgimnazjalnych. 
Planuje się likwidację z dniem 
31 sierpnia �008 r. tzw. „pustych 

Lutowa sesja Rady Miasta Gdańska
Lutową sesję Rady Miasta Gdańska zdominowały tematy związane z edukacją, zwierzętami 
domowymi i utrzymaniem czystości w naszym mieście. Poza tym radni wyrazili zgodę na 
przystąpienie Gdańska do Europejskiego Szlaku Gotyku Ceglanego i ustalili ceny oraz warunki 
funkcjonowania tramwaju wodnego w sezonie letnim.

szkół”, które od kilku lat nie reali-
zują naboru uczniów lub słuchaczy 
do klas pierwszych, bądź w chwili 
obecnej nie posiadają uczniów czy 
słuchaczy.

Podjęto również uchwały in-
tencyjne, w sprawie likwidacji 15 
gdańskich przedszkoli, celem prze-
kazania prowadzenia placówek 
innemu podmiotowi. Przekazanie 
przedszkoli przez gminę innemu 
podmiotowi, który będzie pro-
wadził przedszkole niepubliczne, 
gwarantować będzie rodzicom 
dzieci uczęszczających do przed-
szkoli m.in. realizację podstawy 
programowej wychowania przed-
szkolnego, wykwalifikowaną kadrę 
pedagogiczną, rozszerzoną ofertę 
zajęć dodatkowych zgodnie z ocze-

kiwaniami rodziców oraz możliwoś-
ciami rozwojowymi dziecka.

Ostateczne decyzje w sprawie 
zamiarów likwidowanych szkół i 
przedszkoli radni podejmą przed 
wakacjami.

Czysty Gdańsk
Gdańscy rajcy przyjęli Regula-

min utrzymania czystości i porząd-
ku na terenie miasta. Nowelizacja 
ustawy z dnia 13 września 1996 r. 
o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach (t. j.: Dz. U. z �005r. Nr 
�36, poz. �008) oraz ustawy z dnia 
�7 kwietnia �001r. o odpadach (Dz. 
U. z �001r. Nr 6�, poz. 6�8 ze zm.) 
wprowadzona ustawą z dnia �9 
lipca �005r. o zmianie ustawy o od-
padach oraz o zmianie niektórych 
innych ustaw (Dz. U. z �005r. Nr 175, 
poz. 1�58) spowodowały koniecz-
ność uchwalenia nowych, szczegó-
łowych zasad utrzymania czystości 
i porządku na terenie miasta Gdań-
ska, dających możliwość Gminie 
wywiązania się z nałożonych pra-
wem obowiązków.

Doprecyzowano m.in. obo-
wiązki właścicieli nieruchomości w 
zakresie prowadzenia działalności 
gastronomicznej, handlowej, or-
ganizowania imprez masowych, 
korzystania z ogrodów działko-
wych. Uszczegółowiono obowiąz-
ki przedsiębiorców odbierających 
odpady, opróżniających zbiorniki 

bezodpływowe i transportujących 
nieczystości ciekłe. Regulamin 
utrzymania czystości i porządku 
na terenie miasta Gdańska tworzy 
jednolity system gospodarki od-
padami, który zapewni odbieranie 
wszystkich selektywnie zbiera-
nych odpadów i przyczynia się do 
zwiększenia porządku i czystości 
na terenie naszego miasta. Regula-
min uzyskał, zgodnie z wymogiem 
ustawowym, pozytywną opinię 
Państwowego Powiatowego In-
spektora Sanitarnego w Gdańsku.

Tramwaj wodny
Wprowadzono zmiany do 

uchwały w sprawie ustalenia zasad 
taryfowych oraz cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu 
zbiorowego. W celu umożliwienia 
turystom łatwego dostępu do la-
tarni morskiej w Nowym Porcie, 
zdecydowano o wprowadzeniu 
dodatkowego przystanku dla tram-
waju wodnego, pływającego na 
trasie Gdańsk - Sopot. W związku 
z tym wprowadzono dodatkowe 
ceny biletów na trasie z Gdańska do 
Nowego Portu (normalny 8 zł, ulgo-
wy � zł) i z Sopotu do Nowego Portu 
(normalny 6 zł, ulgowy 3 zł). Cenę 
biletu normalnego na trasie Gdańsk 
- Sopot zwiększono z 8 do 10 zł, a 
ulgowego z � do 5 zł. Pozostałe ceny 
biletów pozostają bez mian: bilet 
normalny z Gdańska na Hel – 16, 

Publiczność przypatrywała się z sesji z galerii.

Przewodniczący Rady Miasta Gdańska Bogdan Oleszek, oraz wiceprzewodniczący: Agnieszka Pomaska, 
Sylwester Pruś i Mariusz Jankowski.
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ulgowy – 8 zł, natomiast z Sopotu 
na Hel: bilet normalny – 1� zł, a bi-
let ulgowy 6 zł. Za przewóz roweru 
zapłacimy � zł. Nowe ceny biletów 
zaczną obowiązywać od 1 maja br.

Nie tylko czworonogi
Rada podjęła również uchwa-

łę w sprawie obowiązków osób 
utrzymujących zwierzęta domowe, 
wyłapywania bezdomnych zwie-
rząt oraz zasad utrzymania zwie-
rząt gospodarskich na terenach 
wyłączonych z produkcji rolniczej. 
Uchwalono m.in., by w miejscach 
publicznych na terenie miasta, psa  
wyprowadzać na smyczy lub w 
kagańcu, a psy rasy uznawanej za 
agresywną lub psy w typie tej rasy 
– i na smyczy, i w kagańcu. Z obo-
wiązku tego uchwała zwalnia psy 
do 1� miesiąca życia, wykorzysty-
wane do celów specjalnych oraz te, 
których właściciele udokumentują 
przeciwwskazania anatomiczne 
lub zdrowotne.

Uchwała zabrania także wy-
puszczania zwierząt domowych 
samopas, pozostawiania zwierząt 
domowych bez dozoru oraz wy-
prowadzania ich na plaże i kąpieli-
ska od dnia 1 maja do 30 września.

Gdańsk w Stowarzyszeniu 
EUROB

Gdańscy radni wyrazili zgodę 
na przystąpienie Gdańska do Sto-
warzyszenia EUROB (Europejskiego 
Szlaku Gotyku Ceglanego). Gdańsk 
słynie z najciekawszych obiek-
tów gotyku ceglanego w Europie. 
Najważniejsze gdańskie obiekty 
sakralne pochodzą właśnie z tego 
okresu, a są to m.in.: Bazylika Ma-
riacka (największy zabytek z cegły 
gotyckiej na świecie), Katedra Oliw-
ska, Kościół Św. Mikołaja, Kościół 
Św. Katarzyny, Kościół Św. Jana, 
Zespół Kościelno-Klasztorny Św. 
Trójcy. Poza obiektami sakralnymi, 
także inne zbudowano z tego kru-
szywa: Ratusz, Dwór Artusa, Żuraw 
Gdański i wiele innych. Uznano, że 
wszystkie te obiekty i miejsca, w 
których odbywają się ważne wyda-
rzenia, wystawy, koncerty – wyma-
gają również szczególnej promocji.

Zadaniem Stowarzyszenia EU-
ROB jest podejmowanie różnych 
inicjatyw na rzecz powstałego 
szlaku w zakresie: turystyki, kultu-
ry, edukacji oraz ochrony i rewita-
lizacji zabytków (więcej na: www.
eurob.info). Przystąpienie Gdańska 
do Stowarzyszenia Europejskiego 

Szlaku Gotyku Ceglanego stworzy 
szansę realizacji różnego rodzaju 
projektów przy wsparciu funduszy 
europejskich.

Nowe plany 
zagospodarowania 
przestrzennego

Uchwalono kolejne miejscowe 
plany zagospodarowania przestrzen-
nego: Śródmieście rejon ulic Łąkowej 
i Sadowej oraz Piecki rejon ulicy Pie-
karniczej w mieście Gdańsku.

Konkursy w dziedzinie 
kultury

Ustanowiono Konkurs Literacki 
Miasta Gdańska pod nazwą: Eu-
ropejski Poeta Wolności, którego 
celem jest wyróżnienie i promocja 
wartościowych zjawisk literackich, 
które podejmują jeden z najistot-
niejszych dla współczesności tema-
tów: wolności.. Laureatem nagrody 
może zostać żyjący poeta, pocho-
dzący z Europy. Nagrodzona może 
być tylko jedna książka. Na nagrodę, 
przyznawaną w cyklu dwuletnim, 
składa się statuetka oraz 100 000 zł.

Ustanowiono również Nagro-
dę Teatralną Miasta Gdańska, za 
wybitne osiągnięcia artystyczne w 

dziedzinie teatru w Gdańsku lub 
Metropolii Gdańskiej, za poprzedni 
rok działalności teatralnej. Wyróż-
niani nią będą artyści lub szczegól-
nie ciekawe spektakle.

Arleta Żuk
Fot.  Jerzy Pinkas, UMG

Regina Białousów, Dyrektor Wydziału 
Edukacji UMG podczas obrad.

Remont skrzyżowania Hallera – Kliniczna
Umowa o koordynacji działań partnerów 
przedsięwzięcia, jakim jest przebudowa skrzyżowania 
Alei Hallera z ulicą Kliniczną, została podpisana 
przez Zastępcę Prezydenta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej Marcina Szpaka z konsorcjum firm.

Umowę podpisano 6 lutego, a 
jej sygnatariuszami ze strony wy-
konawcy byli: Gdańska Infrastruk-
tura Wodociągowo-Kanalizacyjna 
Sp. z o. o. oraz Konsorcjum firm: 
Korporacja Budowlana Doraco Sp. 
z o. o., Hydrobudowa SA i INFRA 
Sp. SA, reprezentowane przez lide-
ra Konsorcjum: Korporację Budow-
laną DORACO Sp. z o. o.

Przedmiotem podpisanej umo-
wy jest zapewnienie sprawnej ko-
ordynacji robót budowlanych w 
rejonie skrzyżowania Al. Hallera z 
ul. Kliniczną, realizowanych przez 
Gminę Miasta Gdańska w ramach 
Gdańskiego Projektu Komunikacji 
Miejskiej oraz Gdańską Infrastruk-
turę Wodociągowo- Kanalizacyjną 
w ramach Gdańskiego Projektu 
Wodno-Ściekowego, tak aby re-
mont był jak najmniej uciążliwy 
dla mieszkańców. Podczas spot-
kania padła ważna dla gdańszczan 
deklaracja ze strony wykonawców 
przebudowy, że inwestycja w nie-
zwykle newralgicznym punkcie 
miasta, zakończy się wcześniej 

niż pierwotnie zakładano. Według 
wcześniejszego planu, cały remont 
trwać miał do października �008 
roku. Zgodnie z umową całość in-
westycji powinna zakończyć się do 
czerwca bieżącego roku.

- Zależy nam, by inwestycja 
była dla mieszkańców Gdańska jak 
najmniej uciążliwa. Planowaliśmy 
jej realizację w minionym roku, ale 
z uwagi na inne inwestycje drogo-
we, istniało zagrożenie zakorko-
wania miasta. Drobne trudności 
mogą wystąpić, ale z uwagi na 
skrócony czas trwania inwestycji, 
jej skutki nie powinny zbyt mocno 
być odczuwalne przez gdańszczan 
- powiedział Marcin Szpak Zastęp-
ca Prezydenta Gdańska.

Sławomir Bautenbach wicepre-
zes firmy Doraco, zapewnił w imie-
niu wykonawców, że inwestycja 
zostanie zrealizowana w terminie, a 
strony będą wspierać się w razie wy-
stąpienia jakichkolwiek komplikacji.

Anna Dyksińska
Fot.  Jerzy Pinkas, UMG

Ze strony Miasta umowę podpisali: Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta 
Gdańska ds. polityki gospodarczej, Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału 
Programów Rozwojowych, Jacek Skarbek – Prezes Zarządu Gdańskiej 
Infrastruktury Wodno-Kanalizacyjnej.

Pliki audio (do odsłuchania) moż-
na pobrać na www.gdansk.pl
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Badania przeprowadzone zo-
stały już po raz dwunasty. Co z 
nich wynika? Bardziej interesuje-
my się polityką lokalną, czujemy 
się bardziej bezpieczni, doce-
niamy modernizację torowisk i 
dróg, silnie identyfikujemy się z 
miastem, dzielnicą i regionem. 
Chcemy rozwoju metropolii, bu-
dowy stadionu nawet kosztem in-
nych inwestycji. Dobrze oceniamy 
organizację obchodów urodzin 
Guntera Grassa.

- Jesteśmy jednym z nielicz-
nych, jeśli nie jedynym dużym 
miastem w Polsce, które systema-
tycznie, od lat realizuje badania 
poświęcone opiniom gdańszczan 
na temat miasta i jego władz. 
To bardzo ważne źródło wiedzy 
o tym, co gdańszczanie myślą i 
czego oczekują – mówił na konfe-
rencji prasowej, na której prezen-
towano wyniki badań prezydent 
Gdańska. – Jestem zadowolony z 
wyników i mam nadzieję, że w na-
stępnych latach wszystkie wskaź-
niki pójdą w górę – dodał Paweł 
Adamowicz.

- Warto pamiętać, że posta-
wy, przyzwyczajenia czy opinie 
zmieniają się latami i z tego należy 
zdawać sobie sprawę, komentując 
wyniki badań. Zawsze trzeba też 
badania z danego roku zestawiać 
z wynikami badań wcześniejszych 
– mówił dr Jarosław Załęcki, szef 
zespołu realizującego badania.

Zainteresowanie 
sprawami miasta oraz 
źródła informacji

W latach 1996 – �000 zaob-
serwować można stałą tendencję 
wzrostu zainteresowań polityką 
lokalną. Odsetek osób deklaru-
jących „duże zainteresowanie” 
z każdym rokiem rósł w sposób 
liniowy. W �000 r. trend wzrostu 
ustabilizował się na poziomie 
30%, po czym zaczął wykazywać 
tendencje spadkową osiągając w 
�006 roku poziom �0%. W roku 
ubiegłym odsetek ten wzrósł do 
��,�%. Ogólnie jednak zaintereso-
wanie polityką lokalną kształtuje 
się wciąż na niskim poziomie. O 
problemach miasta i ważnych 

Co gdańszczanie myślą o Gdańsku?
Odpowiedź na to pytanie przynoszą wyniki badań socjologicznych, które zostały przeprowadzone 
w grudniu 2007 roku, a dotyczyły wybranych aspektów życia miasta i jakości życia.

wydarzeniach lokalnych gdań-
szczanie najczęściej dowiadują 
się z lokalnych mediów: z lokalnej 
telewizji (75%), z prasy (68%), z 
radia (�6%). Inne źródła informa-
cji wykorzystywane są znacznie 
rzadziej. Na przykład z biuletynu 
„Herold” korzystało 11% bada-
nych, a ze stron internetowych 
UM 18%. Ze strony internetowej 
UM korzystała do tej pory ponad 
połowa gdańszczan, z czego 15% 
dość często. Większość internau-
tów pozytywnie oceniło jakość 
i funkcjonalność tej strony (19% 
bardzo dobrze i 59% dobrze).

Działalności 
władz miasta

�8% respondentów oceniło 
działalność Rady Miasta jako mi-
nimum dobrą (dobrze + bardzo 
dobrze + celująco), 37% dosta-
tecznie, zaś 15% niedostatecz-
nie (miernie + niedostatecznie). 
Opinie gdańszczan okazały się 
również bardzo zróżnicowane 
w przypadku oceny działalności 
Prezydenta Pawła Adamowicza: 
61% respondentów oceniło jego 
działalność jako minimum dobrą 
(dobrze + bardzo dobrze + celują-
co), �5% badanych wystawiło Pre-
zydentowi oceną dostateczną, zaś 
1�% ocenę niedostateczną (mier-
nie + niedostatecznie). Ogólnie 
ocena Prezydenta jest lepsza od 

oceny Rady Miasta. W stosunku do 
lat poprzednich notuje się wzrost 
średniej ocen Prezydenta (z 3,� w 
�000 r. do 3,6 w �006 i �007 roku). 
Nastąpił również wyraźny wzrost 
odsetka respondentów deklaru-
jących zaufanie do Prezydenta: z 
�1% w �00� roku do 38% w �007 
r. W stosunku do roku ubiegłego 
zmniejszył się znacząco odsetek 
respondentów deklarujących brak 
zaufania do Prezydenta (z �0% do 
13%).

Sukcesy i porażki 
władz miasta

Po stronie sukcesów władz 
miasta można wymienić działania 
podjęte w zakresie infrastruktu-
ry drogowej: 33% gdańszczan za 
sukces uważa modernizację toro-
wisk i węzłów komunikacyjnych, 
�7% modernizację i remonty ulic, 
19% rozwój funkcji turystycznej 
i kulturalnej miasta, 1�% dalszą 
rozbudowę ścieżek rowerowych, 
1�% zagospodarowanie pasa nad-
morskiego, 11% rozwój centrów 
handlowych. Do znaczących pora-
żek mieszkańcy zaliczyli brak po-
ważniejszych inwestycji dających 
nowe atrakcyjne miejsca pracy 
(�6%), nie rozwiązane problemy 
komunikacyjne miasta (�1%), brak 
remontów i rewitalizacji starej 
zabudowy zwłaszcza w starszych 
dzielnicach miasta (16%) oraz brak 

zagospodarowania niektórych te-
renów, w tym Wyspy Spichrzów 
(13%) i terenów poprzemysłowych 
(11%). Podkreślono wciąż niewy-
starczające działania mające na 
celu poprawę bezpieczeństwa i 
porządku publicznego w miecie 
(15%). Gdańszczanie wytknęli wła-
dzy także opieszałość w budowie 
hali widowiskowo-sportowej oraz 
nowego stadionu (8%) oraz niedo-
stateczne działania na rzecz budo-
wy tanich mieszkań komunalnych 
(5%).

O zmianach w mieście
W opinii gdańszczan miasto 

stopniowo rozwija się, lecz roz-
wój ten nie jest harmonijny, tzn. 
są dziedziny, w których widać 
zdecydowaną poprawę sytuacji, 
ale są także takie dziedziny, w któ-
rych daje się zauważyć stagnację. 
Większość badanych podkreśla 
fakt poprawy w dziedzinie handlu 
i usług, w sferze wykorzystania 
walorów turystycznych miasta, w 
rozwoju terenów rekreacyjnych, 
w zakresie utrzymania zieleni 
miejskiej, stanu ulic i chodników, 
komunikacji miejskiej, oferty kul-
turalnej, ochrony zabytków oraz w 
sferze czystości i estetyki miasta. 
W innych dziedzinach pozytywne 
zmiany są już mniej widoczne.

Identyfikacja z miastem
i regionem

Identyfikacja z „miejscem” 
może przebiegać na różnych po-
ziomach - w przeprowadzonych 
badaniach starano się zarejestro-
wać „drabinę indentyfikacyjną”. 
Pierwszy poziom to bezpośred-
nia, najbliższa okolica zamieszka-
nia (dzielnica). Drugi poziom to 
strefa całego zamieszkiwanego 
miasta (Gdańsk). Dalsze poziomy 
identyfikacji tworzą: Trójmiasto, 
Pomorze Gdańskie oraz całe Wo-
jewództwo Pomorskie. Na pod-
stawie przeprowadzonych badań 
można stwierdzić, że z Gdańskiem 
identyfikuje się 81% badanych. Z 
Trójmiastem jako całością identy-
fikuje się 66% badanych, z Pomo-
rzem Gdańskim 55%, zaś z Woje-
wództwem Pomorskim �6%.

Na konferencji prasowej poświęconej wynikom badań, jej wyniki komentował 
Prezydent Paweł Adamowicz.
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Opinie na temat rozwoju 
metropolii

Badanie wykazało, że Gdańsk 
postrzegany jest jako miasto sta-
nowiące integralną część szersze-
go układu miejskiego, jakim jest 
jedna duża metropolia. Ponad �/3 
gdańszczan uważa, że integracja i 
współpraca pomiędzy Gdańskiem, 
Sopotem, Gdynią oraz z sąsiedni-
mi gminami powinna się jeszcze 
bardziej zacieśniać i zmierzać w 
kierunku pełnego funkcjonalnego 
i przestrzennego scalenia się tych 
miast (6�%). Przekonania gdań-
szczan nie są spolaryzowane na 
skraje bieguny: izolacja miasta albo 
wchłonięcie go przez większą aglo-
merację. Różnice zdań - ujawnione 
podczas badania – dotyczą raczej 
dylematu, jak dalece Gdańsk po-
winien integrować się z Sopotem i 
Gdynią, czyli w jakim zakresie i jak 
głęboko integracja ta powinna za-
chodzić. Za integracją i rozwojem 
metropolii częściej opowiadają 
się mężczyźni, osoby młodsze 
oraz w średnim wieku, z wyższym 
wykształceniem oraz sympatycy i 
wyborcy Platformy Obywatelskiej.  

Zdecydowana większość bada-
nych dostrzega konieczność pro-
wadzenia wspólnej polityki na ca-
łym obszarze metropolitarnym (od 
Wejherowa po Pruszcz Gdański). 
Zdaniem ponad 1/3 responden-
tów, obecnie funkcjonująca Rada 
Metropolitarna powinna przejąć 
część zadań i uprawnień od 11 
gmin wchodzących w jej skład. 
Zwrócić należy uwagę na to, że 
przeciwnicy takich rozwiązań sta-
nowią zaledwie 1�% ogółu bada-
nych. Ponad połowa gdańszczan 
uważa, że najważniejszym kie-
runkiem rozwoju miasta (funkcją) 
powinien być rozwój gospodarki 
morskiej (53%), turystyka (�9%) 
oraz rozwój inwestycji związanych 
z nowoczesną technologią (�5%).

Euro 2012 i stadion  
Baltic Arena

Blisko połowa badanych (�8%) 
opowiada się za budową stadionu 
Balic Arena, mimoże pociągnie to 
za sobą ograniczenia wydatków 
na inwestycje w innych dzie-
dzinach życia miasta. Co piąty 
gdańszczanin jest przeciwny tej 

inwestycji, gdyby miała ona ogra-
niczyć wydatki miasta na inne 
ważne cele (�6%). Tyle samo ba-
danych nie ma zdania w tej kwe-
stii (�6%). Dość powszechne jest 
jednak przekonanie, że budowa 
nowego stadionu pociągnie za 
sobą rozwój innych dziedzin życia 
w mieście (75%). W związku z Euro 
�01� blisko �/3 gdańszczan (61%) 
chętnie włączyłoby się w oddolne 
inicjatywy społeczne mające na 
celu poprawę estetycznego wize-
runku Gdańska (np. sprzątanie i 
upiększanie miasta).

Obchody 80 rocznicy 
urodzin Grassa

Nieco ponad połowa badanych 
(57%) deklaruje wiedzę na temat 
twórczości oraz postaci Güntera 
Grassa. Biorąc pod uwagę ogólny 
poziom zainteresowania literaturą 
i kulturą wyższą w polskim spo-
łeczeństwie, wskaźnik ten można 
uznać za dość optymistyczny. 
Prawdopodobnie jest to efekt 
działań promocyjnych oraz popu-
laryzatorskich. O uroczystościach z 
okazji 80 lecie urodzin Grassa, któ-

re odbyły się w październiku �007 
roku, słyszało 80% gdańszczan. 
Inicjatywę upamiętnienia urodzin 
Grassa dobrze oceniło �0% bada-
nych, �3%  nie miało zdania na ten 
temat, a jedynie 10% badanych 
inicjatywę tą oceniło źle.

Wyniki badań jakości 
życia w Gdańska

Po raz pierwszy przeprowadzo-
no badania dotyczące jakości życia 
w Gdańsku. - Ich wyniki stanowią 
ważną informację o najważniej-
szych potrzebach współczesnego 
Gdańska, ale potwierdzają też traf-
ność decyzji o przyjęciu programu 
rewitalizacji – mówił prezydent 
Gdańska Paweł Adamowicz.

Oprac. DW
Fot.  Jerzy Pinkas, UMG

Badania wykonała Pracownia 
Realizacji Badań Socjologicznych 
Uniwersytetu Gdańskiego, a zo-
stało ono przeprowadzone na re-
prezentatywnej 1000–osobowej 
grupie dorosłych gdańszczan.

Także pod względem atrakcyjności go-
spodarczej znajdujemy się w ścisłej czołówce 
– wynika z badań, które przeprowadzono w 
ostatnich miesiącach zeszłego roku. W czte-
rech krajach (w tym w Polsce) przebadana zo-
stała reprezentatywna grupa 1000 osób. Pro-
szono je o wypełnienie dwóch ankiet.

Badania są częścią projektu „Strategia 
marki Gdańsk do roku �013”. Jednym z celów 
stworzenia dokumentu stała się potrzeba od-
powiedzi na pytanie o tożsamość i unikalny 

Badania wizerunku Gdańska
Na zlecenie Urzędu Miejskiego w Gdańsku, TNS OBOP przeprowadził badania wizerunkowe 
naszego miasta. Pod względem atrakcyjności turystycznej polskich miast, Gdańsk znalazł się 
na drugim miejscu – zaraz po Krakowie.

charakter miasta. Stworzenie strategii marki 
związane jest również z potrzebą koordynacji 
wyzwań w związku z organizacją Euro �01�, 
budową Europejskiego Centrum Solidarności 
oraz starań o uzyskanie miana Europejskiej 
Stolicy Kultury w �016 roku.

Oprac. DW

Gdańsk jest pierwszym miastem w 
Polsce, które przeprowadziło komplek-
sowe badania wizerunkowe. Ankieterzy 
pytali o nasze miasto obywateli Wielkiej 
Brytanii, Niemiec i Szwecji – sprawdzając, 
jak nas oceniają. Do tej pory żadne polskie 
miasto nie zbadało, jak jest postrzegane 
na strategicznych dla siebie rynkach za-
granicznych.

Badania w formie prezentacji można pobrać ze 
strony www.gdansk.pl.

LiCzBy PRezydenTa

- tyle oficjalnych zaproszeń do udziału w 
spotkaniach i uroczystościach wpłynęło 
do prezydenta Pawła Adamowicza w 
�007 roku.

1817
212

- na tylu uroczystościach, jubileuszach, 
inauguracjach, debatach itp. był w �007 
roku prezydent Paweł Adamowicz.
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akt erekcyjny wmurowany
Uroczyście wmurowano kapsułę z aktem erekcyjnym w powstającą Halę Widowiskowo-Sportową. 
Dokonali tego wspólnie Prezydenci Gdańska i Sopotu, na granicy których Hala powstaje.

Uroczystość z udziałem Pawła Adamowi-
cza, Jacka Karnowskiego – Prezydenta Sopotu, 
władz duchownych i wojewódzkich odbyła się 
� lutego u zbiegu ulic Gospody w Gdańsku i 

Budowa jest wspólnym zadaniem inwestycyj-
nym Gdańska i Sopotu. Projekt zakłada realizację 
obiektu samej Hali oraz niezbędnej infrastruktu-
ry: sześciu stałych i tymczasowych parkingów 
dla samochodów oraz parkingu rowerowego i 
motocyklowego.

Anna Dyksińska
Fot. Jerzy Pinkas, UMG

Akt erekcyjny został wmurowany przez 
Prezydentów obydwu miast.

Hala będzie nowoczesnym i dużym obiektem.

Spotkanie rozpoczął Robert Pytlos, pełno-
mocnik Prezydenta Gdańska ds. bursztynu, któ-
ry wyjaśnił kilkudziesięciu gimnazjalistom, dla-
czego Gdańsk jest Światową Stolicą Bursztynu. 
Prosił, by młodzi ludzie w rozmowach ze swoimi 
rówieśnikami z kraju i zza granicy z dumą mó-
wili, że mieszkają nie tylko w mieście, w którym 
urodził się Jan Heweliusz, Daniel Gabriel Fah-
renheit i Gunter Grass, ale także w światowej 
stolicy bursztynu.

Pierwsza lekcja o bursztynie
7 lutego w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych Nr 1 w Gdańsku-
Brzeźnie przy ul. Krasickiego 10 odbyła się pierwsza lekcja o bursztynie w 
ramach projektu „Ambasador Bursztynu”. Gościem honorowym była Ewa 
Kamińska, Zastępca Prezydenta Gdańska ds. polityki społecznej.

Materiał do badań
Lekcję o bursztynie poprowadziła dr Elżbieta 

Sontag z Katedry Zoologii Bezkręgowców Uni-
wersytetu Gdańskiego, która w bardzo przystępny 
sposób opowiedziała uczniom o historii burszty-
nu, jego odmianach i właściwościach. Objaśniła 
także fachowe pojęcia związane z bursztynem, 
jak inkluzja, fosylizacja czy tafocenoza. Co ciekawe, 
młodzież bardzo żywo reagowała na pytania za-
dawane jej w trakcie wykładu, który był połączony 
z projekcją multime-
dialną. Uczniowie 
mieli okazję zapo-
znać się z burszty-
nem bałtyckim i jego 
złożami oraz zain-
teresować się zwie-
rzętami i roślinami 
zachowanymi w tej 
żywicy. Dr Elżbieta 
Sontag ukazała gim-
nazjalistom bursztyn 
jako niezwykły mate-
riał do badań.

Modny bursztyn
Po wykładzie Lidia Popiel, Ambasador Bur-

sztynu, opowiedziała młodzieży o burszty-
nowej modzie, prezentując liczne przykłady 
biżuterii z tym kamieniem. Na zakończenie 
spotkania uczniowie wzięli udział w konkursie 
wiedzy na temat bursztynu. Nagrodami były 
cztery kawałki unikatowego bursztynu z her-
bem Gdańska, wykonanym ze srebra. Po lekcji 
gimnazjaliści mogli obejrzeć przykłady inkluzji 
i różnorodne odmiany bursztynu zaprezento-
wane w specjalnych gablotach, a dziewczęta 
przymierzały bursztynową biżuterię.

Oprac. DW
Fot. Klara Kosińska, UMG

Dr Elżbieta Sontag poprowadziła pierwszą 
lekcję o bursztynie.

Lidia Popiel prezentowała 
bursztynową biżuterię.

Bursztyn może mieć bardzo różne formy.

Gdańska lekcja o bursztynie była pierw-
szą w ramach projektu „Ambasador Burszty-
nu”. Następne planowane są w miastach leżą-
cych na historycznym szlaku bursztynowym:  
w Wieluniu i Kaliszu.

Łokietka w Sopocie. W kapsule znalazły się: 
lokalne i ogólnopolskie wydanie gazety z � lu-
tego, monety dwuzłotowe, aktualne zdjęcie z 
placu robót oraz akt erekcyjny.

Hala będzie obiektem nowoczesnym, za-
awansowanym technologicznie, funkcjonalnym 
i łatwo dostępnym, a jej infrastruktura i wypo-
sażenie będą przystosowane dla osób niepeł-
nosprawnych. Z imprez sportowych w obiekcie 
odbywać się będą rozgrywki gier zespołowych, 
takich jak koszykówka, siatkówka, hokej; zawo-
dy lekkoatletyczne, turnieje sportów walki czy 
rozgrywki tenisowe. Obiekt przewidziany jest 
do organizowania imprez sportowych najwyż-
szej rangi w większości z istniejących dyscyplin 
i dziedzin sportowych (np. tenis ziemny, tenis 
stołowy, hokej, badminton, jeździectwo, boks, 
zapasy, judo i lekkoatletyka). Termin zakończe-
nia robót budowlanych planowany jest na ko-
niec grudnia �008 r.
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Jest instytucja – będzie rów-
nież i nowy teatr w Gdańsku. Sce-
na ma być gotowa najpóźniej do 
�01� roku.

Jak to się zaczęło?
W 1990 roku profesor Jerzy Li-

mon, anglista i szekspirolog, utwo-
rzył Fundację Theatrum Gedanen-

Będzie nowy teatr
Gdańsk wzbogacił się o nową instytucję kultury. Paweł Adamowicz – Prezydent Gdańska, 
Jan Kozłowski – Marszałek Województwa Pomorskiego oraz prof. Jerzy Limon – Prezes 
Fundacji Theatrum Gedanense podpisali 21 lutego powołujący Gdański Teatr Szekspirowski.

se, której głównym celem stała się 
rekonstrukcja dawnej sceny teatru 
elżbietańskiego, który znajdował 
się w Gdańsku. W wyniku przepro-
wadzonego konkursu architekto-
nicznego, wyłoniony został projekt 
autorstwa Włocha Renato Rizziego, 
którego realizacja będzie koszto-
wać około 50 milionów złotych.

Cele i działania
GTS zamierza wybudować Te-

atr Elżbietański przy ulicy Podwale 
Przedmiejskie. Zgodnie z umową, 
strony zobowiązały się, że łączna 
dotacja Miasta i Województwa na 
działalność bieżącą dla GTS w roku 
�008 wynosić będzie 1,� mln zł (po 
sześćset tysięcy od każdego pod-
miotu). Dyrektorem nowo powoła-
nej instytucji został profesor Jerzy 
Limon.

Zakres działalności Gdańskiego 
Teatru Szekspirowskiego obejmo-
wać będzie m.in.: coroczną orga-
nizację (wspólnie z Fundacją) Festi-
walu Szekspirowskiego w Gdańsku; 
prezentację i upowszechnianie 
dzieł Williama Szekspira; edukację 
teatralną dzieci i młodzieży; współ-
pracę ze środowiskiem artystycz-
nym, naukowym i społecznym 
ruchem kulturalnym, realizowaną 
m.in. poprzez organizowanie kon-
certów, spotkań czy odczytów.

Anna Dyksińska 
Dariusz Wołodźko             

Jerzy Limon (ur. w 1950) 
jest profesorem zwyczajnym 
- anglistą, pisarzem i teatro-
logiem. Większość jego prac 
naukowych ukazała się za 
granicą. Wykładał na wielu 
uczelniach zagranicznych. 
Tłumaczył (razem z Władysła-
wem Zawistowskim) drama-
ty elżbietańskie (w tym dwie 
sztuki Szekspira) oraz Toma 
Stopparda. Za twórczość pi-
sarską i naukową otrzymał 
wiele nagród. Wykłada na 
Uniwersytecie Gdańskim (po 
polsku i po angielsku). Jest 
prezesem Fundacji Theatrum 
Gedanense, która chce od-
budować teatr „szekspirow-
ski” w Gdańsku i organizuje 
coroczny festiwal teatralny. 
Jerzy Limon jest żonaty i ma 
dwoje dzieci. 

4 kwietnia
Konferencja Marzec ’68
Politechnika Gdańska

4-6 kwietnia
Festiwal Polskich Teatrów Alterna-
tywnych „The Best Off”
Klub Żak

5-7 kwietnia
Dni Izraela w Gdańsku

7 kwietnia
Światowy Dzień Inwalidy
Miejski Teatr „Miniatura”

7 kwietnia
Portret Gdańskiego Lwa  
– konkurs plastyczny
„Dom Sztuki” – GAK

7 kwietnia
Czesław Tumielewicz „Erotyki”
„Plama” – GAK

10-19 kwietnia
Gdański Festiwal Muzyczny

11 kwietnia
Lao Che – koncert w Stacji Orunia
Dworek Artura – GAK

11 kwietnia – 8 czerwca
Widoki z Warmii. Ferdynand von 
Quast i początki konserwatorstwa 
zabytków w Prusach Wschodnich i 
na Warmii
Dom Uphagena

11 kwietnia – 25 maja
Wystawa: Zdzisław Pidek 
„Pamiętamy”
CSW Łaźnia

16-19 kwietnia
Festiwal „Cztery Pory Książki. Poplit”
Wojewódzka i Miejska Biblioteka 
Publiczna

18-19 kwietnia
Międzynarodowa konferencja 
„Europejskie Stolice Kultury”
CSW Łaźnia

19 kwietnia
Przystanek książka - obchody Między-
narodowego Dnia Książki
Wojewódzka i Miejska Biblioteka 
Publiczna

19 kwietnia
„Polówka” – impreza z okazji rocznicy 
urodzin Wincentego Pola połączona 
z wiosenną inauguracją Szlaku rowe-
rowego im. Wincentego Pola wokół 
Wyspy Sobieszewskiej

22-23 kwietnia
Muzyka w obozach śmierci – Muzyka w 
KL Stutthof. Koncert
Kościół św. Jana

23 kwietnia
Międzynarodowy Dzień 
Książki

24 kwietnia
Wykład o nowych mediach 
„imMEDIAte ART” Christian 
Hübler (Knowbotic Research)
CSW Łaźnia

24-26 kwietnia
Festiwal Godność i Praca

26 kwietnia
SAW – SaloniKulturowy
„Winda” – GAK

27 kwietnia
Krakowski Salon Poezji w 
Gdańsku – Poezje Karola 
Wojtyły
Ratusz Głównego Miasta

29 kwietnia
Międzynarodowy Dzień Tańca

Kalendarz kulturalny – kwiecień 2008

Takiego rekwizytu nie mogło zabraknąć podczas tej uroczystości...
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W skrócie
 Muzyka w Nowym Ratuszu 

Z inicjatywy Rady Miasta Gdańska w ostat-
nią niedzielę karnawału odbywają się koncer-
ty z cyklu „Muzyka w Nowym Ratuszu”, które 
cieszą się coraz większą popularnością. W tym 
roku ostatnia niedziela karnawału wypadała 
� lutego, a w programie koncertu znalazło 
się dwanaście kompozycji, autorstwa m.in. 
Kalmanna, Moniuszki, Różyckiego, Webbera, 
Lehara. Wykonawcami byli soliści Cappelli 
Gedanensis: Magdalena Witczak - sopran, 
Piotr Macalak – bas, Elena Aleksiejuk - forte-
pian, Katarzyna Kowacz i Katarzyna Rogalska 
– skrzypce, Małgorzata Chomicz - altówka i 
Alicja Lach-Owsiany - wiolonczela.

Koncerty w siedzibie gdańskich rajców 
odbywają się pod patronatem przewodniczą-
cego Rady Miasta Gdańska Bogdana Oleszka, 
a wstęp na nie jest bezpłatny (po uprzednim 
potwierdzeniu przybycia).

tak mało osób pamięta, że wśród nas, czasem 
nawet bardzo blisko, są osoby potrzebujące 
pomocy, wsparcia, dobrego słowa. Za Waszą 
pełną pokory postawę – serdecznie dziękuję.

Laureatem nagrody Prezydenta Gdańska im. 
Lecha Bądkowskiego została Fundacja Regio-
nalne Centrum Informacji i Wspomagania Or-
ganizacji Pozarządowych, zaś tytuł „Darczyńcy 
Roku” otrzymał Henryk Janikowski. Wyróżnienia 
otrzymały Stowarzyszenie Oliwskie Słoneczko i 
Stowarzyszenie Wspólnota Serc. 

tów zamknęły się kwotą �11 768 złotych, która 
obejmuje zbiorniki oraz zagospodarowanie 
terenu wokół nich.

 Będzie Galeria Miejska
1� lutego zapadła decyzja o powstaniu Ga-

lerii Miejskiej w Gdańsku. Będzie ona działać 
w trzech lokalach na terenie Starego Miasta. 
Przy ul. Powroźniczej powstanie galeria malar-
stwa i rysunku, rzeźba prezentowana będzie 
w galerii przy ul. Piwnej, zaś w lokalu przy ul. 
Szerokiej wystawiana będzie kolekcja grafik i 
rzeźb Güntera Grassa, którą pisarz podarował 
Gdańskowi, a także ekspozycja poświęcona 
twórczości noblisty. Dodatkowo, latem na Pla-
cu Dariusza Kobzdeja działać będzie plenero-
wy salon sztuki.

– Brak galerii miejskiej odczuwamy od 
dawna. Powołanie takiej instytucji będzie 
szansą na prezentację wielu znakomitych 
gdańskich artystów – zarówno młodych, jak i 
tych ze sporym dorobkiem – tłumaczy Paweł 
Adamowicz. – Mam też nadzieję, że dzięki po-
mocy miasta uda się przynajmniej częściowo 
odciążyć artystów w kwestiach związanych z 
utrzymaniem galerii, czy kosztami związany-
mi z promocją.

Nad profilem artystycznym Galerii Miej-
skiej czuwać będzie Rada Programowa wy-
łoniona spośród przedstawicieli gdańskich 
środowisk twórczych. Prawdopodobnie 
najszybciej zostanie otwarta galeria rzeźby. 
W pozostałych dwóch lokalach znajdują się 
obecnie sklepy z odzieżą używaną, które mu-
szą zostać przeniesione.

 Szósta edycja „Solidnej Firmy”
13 lutego w Urzędzie Marszałkowskim w 

Gdańsku odbył się Finał Regionalny szóstej 
edycji Programu Gospodarczo-Konsumen-
ckiego, podczas którego wręczono certyfi-
katy „Solidna Firma �007”. Otrzymało je 19 
przedsiębiorstw z województw kujawsko-po-
morskiego i pomorskiego.

Program Gospodarczo-Konsumencki „So-
lidna Firma” powstał w �00� roku. Jego głów-
nym celem jest promowanie przedsiębiorców 
dbających nie tylko o własny zysk, ale także o 
zasady etyki w świecie biznesu. Wyróżnia te 
firmy, które szczególny nacisk kładą na rze-
telność, uczciwość, terminowość rozliczeń i 
zarządzają przedsiębiorstwem zgodnie z za-
sadami etyki, troską o środowisko naturalne i 
zatrudnione osoby.

Ogólnopolska Gala Finałowa odbędzie się 
w czerwcu. Zostaną wtedy wręczone Srebrne 
Certyfikaty jego trzykrotnym Laureatom oraz 
Złote Certyfikaty firmom, które pięciokrotnie 
pomyślnie zakończyły procedurę weryfikacji. 
Honorowy patronat nad programem objęli: 
Jan Kozłowski, Marszałek Województwa Po-
morskiego oraz Roman Zaborowski, Wojewo-
da Pomorski.

 EDEN w Gdańsku
Międzynarodowe Stowarzyszenie EDEN 

(European Distance and E-learning Network) 
zamierza zorganizować swoją doroczną kon-

 Podgrzewana murawa na Lechii
MOSiR rozstrzygnął przetarg na wykona-

nie podgrzewanej murawy na stadionie Le-
chii. Wygrała go firma „Zielona Architektura”, 
która wykonywała takie prace na innych sta-
dionach w Polsce oraz za granicą (dla Benfiki 
Lizbona). Prace ruszą w maju i potrwają do 
lipca br. Koszt przedsięwzięcia to 5 milionów 
złotych.

 Nagrody za serce
Już po raz ósmy została przyznana nagro-

da dla wyróżniającej się organizacji pozarzą-
dowej działającej na terenie Gdańska. Nie bez 
powodu patronem nagrody jest Lech Bąd-
kowski, literat i wielki społecznik, który swoją 
działalnością kształtował zarówno gdańską 
kulturę, jak i lokalną samorządność. Wręcza-
jąc nagrody laureatom, Paweł Adamowicz po-
wiedział o zwycięzcach: - Jesteście skarbnicą 
ludzkich talentów, dobrych serc i szacunku 
dla potrzebujących. W zabieganym świecie, 

Koncerty „Muzyki w Nowym Ratuszu: 
gromadzą coraz więcej miłośników muzyki 
klasycznej.

Jerzy Boczoń z RCIiWOP odbiera nagrodę z rąk 
Prezydenta.

 Młodzi naukowcy nagrodzeni
Dwaj młodzi gdańscy naukowcy – dr Kamil 

Zeidler oraz dr Paweł Wiczling otrzymali na-
grody Miasta Gdańska dla Młodych Naukow-
ców im. Jana Uphagena za rok �007. Nagrodę 
im. Jana Uphagena ustanowiono w �003 roku, 
jako element istniejącej już wiele lat nagrody 
im. Jana Heweliusza. Przyznawana jest na po-
czątku każdego roku za wybitne osiągnięcia 
naukowe w roku poprzednim, osobom które 
nie ukończyły trzydziestego roku życia. Na na-
grodę składa się statuetka oraz siedem tysięcy 
złotych. - Jesteście ambasadorami Gdańska. 
Wasza wiedza, mądrość, dorobek naukowy 
jest imponujący. Gdańsk jest miastem, które 
potrafi docenić młodych, zdolnych ludzi i je-
stem głęboko przekonany, że swą mądrość 
właściwie wykorzystacie dla waszego rozwoju 
i rozwoju Waszego miasta – powiedział Paweł 
Adamowicz wręczając nagrody laureatom. Dr 
Kamil Zeidler został nagrodzony w kategorii 
nauk humanistycznych, a dr Paweł Wiczling 
– w kategorii nauk ścisłych i przyrodniczych.

 Kolejne dwa podziemne 
śmietniki
W poniedziałek 11 lutego oficjalnie od-

dano w użytkowanie dwa podziemne śmiet-
niki w Gdańsku Wrzeszczu. Uroczyste odda-
nie obiektów odbyło się przy pierwszym z 
nich, znajdującym się przy ulicy Jaśkowa 
Dolina �6 (drugi obiekt zbudowano przy 
ulicy Fiszera 13).

Obydwa podziemne śmietniki są elemen-
tem pionierskiego programu wdrażanego 
przez Gdańsk. Do tej pory jeden podziemny 
śmietnik powstał w Śródmieściu. To, że kolej-
ne dwa powstały właśnie we Wrzeszczu, wyni-
ka z polityki władz Gdańska uwzględniającej 
specyfikę dzielnicy – jej silne zurbanizowanie 
i w większości starą zabudowę. Inwestycja 
pozwala zwiększyć przestrzeń użytkową na 
podwórku oraz zachować na nim większy po-
rządek. Koszty wybudowania obydwu obiek-
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ferencję w Gdańsku. Andreas Szucs, sekretarz 
generalny organizacji, odwiedził nasze mia-
sto, aby ocenić infrastrukturę i kompetencje 
konferencyjne. W piątek 15 lutego sekretarz 
EDEN-u spotkał się z prezydentem Gdańska 
Pawłem Adamowiczem.

EDEN to jedno z największych w Europie 
stowarzyszeń e-learningu i nauczania na 
odległość. Liczy ponad 1000 członków indy-
widualnych oraz �00 członków instytucjonal-
nych z 50 krajów. Najbardziej znaną, coroczną 
konferencją stowarzyszenia jest EDEN Annual 
Conference, która gromadzi zazwyczaj około 
550 uczestników z całego świata. Dotychczas 
odbyło się 15 takich konferencji, m. in. w Ber-
linie, Bolonii, Sztokholmie, Wiedniu i Neapolu. 
W tym roku konferencja odbędzie się w Liz-
bonie. Miasto Gdańsk wraz z Uniwersytetem 
Gdańskim podjęły starania dla zorganizowa-
nia konferencji EDEN w przyszłym roku.

– Biorąc pod uwagę wrażenie, jakie na na-
szym gościu zrobił Gdańsk, mamy bardzo po-
ważne szanse na organizację tej konferencji. 
Oczywiście, ostateczną decyzję podejmą wła-
dze stowarzyszenia, jednak pan sekretarz obie-
cał wystawić nam znakomitą rekomendację 
– mówił po spotkaniu Prezydent Adamowicz.

 Wizyta ambasadora Meksyku
Raphael Steger – ambasador Meksyku w 

Polsce, złożył oficjalną wizytę prezydentowi 
Gdańska Pawłowi Adamowiczowi 18 lutego. 
Wizyta miała charakter kurtuazyjny.

Raphael Steger pełni funkcję Ambasadora 
Nadzwyczajnego i Pełnomocnego Meksy-
kańskich Stanów Zjednoczonych w Polsce od 
września �007 roku. Wcześniej był m.in. amba-
sadorem Meksyku w Arabii Saudyjskiej, Turcji i 
Australii. Choć Polska pod względem klimatu 
zdecydowanie najmniej przypomina jego ro-
dzinne strony, ambasador zdążył się już zaakli-
matyzować w naszym kraju. Okazuje się, że zna 
również doskonale historię Gdańska: - Wiem, że 
powstała tu Solidarność, że stąd pochodzi pre-
zydent Lech Wałęsa i obecny premier Donald 
Tusk. Urodził się tu także pisarz Gunter Grass. 
W Gdańsku buduje się wspaniałe statki – kilka 
z nich pływa dziś pod meksykańską banderą 
– powiedział ambasador.

Oprócz spotkania z Prezydentem Gdańska, 
Raphael Steger spotkał się też z marszałkiem i 
wojewodą pomorskim, Gdańskim Związkiem 
Pracodawców oraz przedstawicielami pomor-
skiego biznesu. Wieczorem zaś wziął udział 
we wspólnym koncercie meksykańskiej so-
pranistki Juliety Gonzalez i gitarzystki Anny 
Kowalskiej w Filharmonii na Ołowiance.

 Szlachta u Prezydenta
Prezydent Paweł Adamowicz przyjął 18 

lutego Zarząd Główny Związku Szlachty Pol-
skiej. U Prezydenta gościli: Marcin Michał Wi-
szowaty – prezes Związku, Marcin Forkiewicz 
– sekretarz Związku oraz Dagna Elżbieta Czar-
necka – skarbnik.

Związek Szlachty Polskiej istnieje od 1995 
roku. Jest organizacją społeczno-kulturalną 
zrzeszającą szlachtę dawnej Rzeczypospolitej 
Obojga Narodów. Związek wydaje pismo „Ver-

bum Nobile”, które ukazuje się od 199� roku. 
Zarząd Główny mieści się w Gdańsku. Pierw-
szy punkt Deklaracji Programowej Związku 
brzmi: „Zintegrować i zorganizować środo-
wisko szlacheckie, by wspólnie pracować nad 
przywróceniem wartości w służbie Narodu i 
Państwa Polskiego”. Siedziba Związku mieści 
się w Gdańsku, przy ulicy Grodzkiej 1�. Więcej 
informacji na stronie: www.szlachta.org 

Podczas pierwszego spotkania przedstawiono 
członkom Rady sprawozdania m.in. na temat 
stypendiów sportowych przyznanych zawod-
nikom gdańskich klubów, którzy są członka-
mi kadry narodowej i są objęci szkoleniem 
olimpijskim w związku z przygotowaniami do 
Igrzysk Olimpijskich Pekin �008. Rada ustaliła 
termin kolejnego spotkania na 9 kwietnia br. 
Na spotkaniu tym ma zostać wypracowana 
koncepcja działania Rady oraz przedstawiona 
informacja o klasach sportowych i szkołach 
mistrzostwa sportowego działających na te-
renie Gdańska.

 Spotkanie Gdańskiej Rady Sportu
Gdańska Rada Sportu rozpoczęła swoją 

pracę od posiedzenia w dniu �0 lutego �008 
roku. Została powołana Zarządzeniem Nr 
1690/07 Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 
10 grudnia �007 r. Uroczyste wręczenie no-
minacji dla wybitnych przedstawicieli gdań-
skiego sportu nastąpiło podczas Gdańskiej 
Gali Sportu. W skład Rady wchodzą: Wojciech 
Przybylski (przewodniczący, rektor AWFiS w 
Gdańsku), Marek Bumblis, Andrzej Trojanow-
ski, Adam Giersz, Ryszard Sobczak, Tadeusz 
Huciński, Tomasz Tomiak, Marek Wójcik, Kry-
styna Gozdawa-Nocoń, Daniel Waszkiewicz, 
Michał Globisz.

Pierwsze robocze spotkanie Gdańskiej 
Rady Sportu otworzył i prowadził, do momen-
tu wyboru Prezydium Rady, Prezydent Paweł 
Adamowicz. Po wyborach Prezydent przeka-
zał prowadzenie obrad Przewodniczącemu. 

Zarząd Główny Związku Szlachty Polskiej  
z Prezydentem.

Członkowie Gdańskiej Rady Sportu.

 Konkurs Literacki  
im. Bolesława Faca
Został rozstrzygnięty Konkurs Literacki 

Miasta Gdańska im. Bolesława Faca za �007 
rok, na który wpłynęło ��� prac. Jury nagro-
dziło zbiór wierszy zatytułowany „Nawroty”, 
którego autorką okazała się Elżbieta Lipińska.

W Jury konkursu zasiadali: prof. Jadwiga 
Kotarska (Przewodnicząca), prof. Kazimierz 
Nowosielski, Aleksander Jurewicz, Tadeusz 
Skutnik, Dariusz Wasielewski i Piotr Skiba. W 
uzasadnieniu wyboru czytamy: „Zbiór wier-
szy […], reprezentuje poezję poszukującą, 
posiłkującą się głosami tak współczesności, 
jak i tradycji, i jednocześnie poezję ciekawie 
dojrzewającą. Charakteryzuje ją nie tylko 
tak istotne dla naszych „postnowoczesnych” 

20 lutego gościem Prezydenta był ambasador Kanady David Preston.
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Artyści Młodzieżowego Klubu Twórczego 
„Plama” podczas uroczystości.

czasów artystyczne spożytkowanie różnych 
idiomów i konwencji poetyckich, ale też spo-
ra doza biograficznej szczerości. Te wiersze są 
retoryczne i liryczne zarazem; połączenie tych 
dwu aspektów wypowiedzi literackiej decyduje 
o indywidualnym stylu i niepowtarzalnej emo-
cjonalnej aurze zaprezentowanych utworów”.

 Tablica pamięci  
Artura Schopenhauera
Na ścianie kamienicy przy ul. Św. Ducha 

�5/�7 w Gdańsku zawisła tablica pamiątkowa 
poświęcona Arturowi Schopenhauerowi. W 
miejscu obecnie istniejącego budynku stała 
dawniej kamienica, w której słynny filozof uro-
dził się i spędził pierwsze lata swojego życia. 
Tablicę, której twórcą jest gdański rzeźbiarz 
Tomasz Radziewicz, uroczyście odsłonił Prezy-
dent Gdańska Paweł Adamowicz. Uroczystość 
odsłonięcia tablicy rozpoczęła scenka ode-
grana przez artystów z Młodzieżowego Klubu 
Twórczego „Plama”, w której mały Artur wbie-
ga wprost pod nogi matki i rozbija porcelano-
wą zastawę, by wyrecytować: - Im dobitniej 
uświadamiamy sobie kruchość, nicość i zakra-
wający na marzenie senne status wszystkich 
rzeczy, tym wyraźniej jesteśmy też świadomi 
wieczności swej wewnętrznej istoty.

 Zobacz niezwykłą przyrodę
Wydział Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Gdańsku zaprasza do odwiedzenia niezwy-
kłych miejsc zwanych użytkami ekologicznymi. 
Szczególnie polecane są trzy użytki położone 
na terenie naszego miasta. Pierwszym z nich 
są „Łozy w Kiełpinie” (dojazd autobusem nr 161 
i dalej krótki spacer ulicą Tucholską), drugim 
– „Dolina Czystej Wody” (dojazd z Oliwy auto-
busem nr ��� i dalej ok. �0 minut spaceru w 
stronę Oliwskiego Dworu), a trzecim – „Murawy 
Kserotermiczne” na terenie Zespołu przyrodni-
czo-krajobrazowego Dolina Potoku Oruńskiego 
(dojazd autobusem nr 15� do ulicy Platynowej 
w Orunii Górnej).

Zgodnie z ustawą o ochronie przyrody, użyt-
ki ekologiczne są małymi obiektami przyrodni-
czymi zasługującymi na szczególną ochronę 
ze względu na niezwykłe walory przyrodnicze. 

17 lutego odbył się w Gdańsku 44 Wojewódzki Konkurs Uczniów Rzemiosła Fryzjerskiego. 
Zwycięzcom osobiście pogratulował Prezydent Adamowicz. Na zdjęciu: Paweł Tietianiec 
(uczeń III-go roku szkoły zawodowej – kierunek fryzjerstwo) wykonuje fryzurę wieczorową 
modelce Magdzie Olejniczak.

Zostały one dlatego oznaczone specjalnymi 
tablicami z opisem obiektu, mapką i wykazem 
zakazów obowiązujących na terenie.

 Przypominamy!
18 marca - wręczenie tytułu Honorowego 

Obywatela Miasta Gdańska Panu Ryszardowi 
Kaczorowskiemu.
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- tyle osób jest zatrudnionych w Wydziale 
Finansowym, który nie tylko obsługuje 
budżet całego miasta, ale także ponad 
sto jeden tysięcy gdańskich podatników.

113

771
 - tyle kobiet jest zatrudnionych w Urzę-
dzie Miejskim, na ogólną liczbę 10�1 pra-
cowników.

5 lutego na Oruni przy ulicy Gościnnej otwarto Dom Dziecka. To trzecia placówka, którą założył 
Piotr Wróblewski z Gdańskiej Fundacji Innowacji Społecznej. Jednym ze sponsorów domu jest Lech 
Kaźmierczyk, gdański radny. W otwarciu placówki uczestniczył Paweł Adamowicz oraz Ewa Kamińska 
– Zastępca Prezydenta Gdańska do spraw polityki społecznej.

Każdy z użytków jest oznakowany.
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Prezydent Gdańska Paweł Ada-
mowicz przedstawił koncepcję 
Areny Bałtyckiej oraz podpisaną 
umowę z projektantem stadionu. 
Natomiast premier przedstawił 
harmonogram prac przygotowaw-
czych do EURO �01� i określił wy-
sokość dofinansowania na około 
1/3 całości kosztów.

Gdańsk dofinansowany
Dofinansowanie przekłada się 

na konkretne pieniądze: Poznań i 
Wrocław otrzymają po około 110 
mln złotych. Największym benefi-
cjentem będzie Gdańsk, który do-
stanie blisko 1�� mln złotych.

euro 2012 
z dofinansowaniem centralnym
Podczas oficjalnej prezentacji stadionu Baltic Arena w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów 
w Warszawie, premier Donald Tusk zapewnił prezydentów miast, w których odbędą się 
mecze piłkarskich Mistrzostw Europy w 2012 roku, że budowa stadionów w Gdańsku, 
Wrocławiu i Poznaniu będzie współfinansowana z budżetu centralnego.

Premier na czele
Kolejną dobrą wiadomością 

jest wznowienie działań Komitetu 
Organizacyjnego piłkarskich mi-
strzostw Europy �01�, na którego 
czele stanął sam premier - Donald 
Tusk. W skład komitetu weszli też 
m.in. wicepremierzy Waldemar 
Pawlak i Grzegorz Schetyna, mini-
ster infrastruktury Cezary Grabar-
czyk i minister sportu i turystyki 
Mirosław Drzewiecki Członkami 
Komitetu zostali także prezydenci 
czterech miast, w których odby-
wać się będą mecze – w tym Pre-
zydent Gdańska Paweł Adamo-
wicz. Komitet spotykać się będzie 

Tak będzie wyglądał gdański stadion – Balic Arena.

Pochwalili Gdańsk
Kilkuosobowa komisja eksper-

tów UEFA odwiedziła Warszawę, 
aby sprawdzić stan przygoto-
wań do Euro �01� oraz przedy-
skutować raporty złożone przez 
wszystkie z miast-organizatorów. 
Reprezentanci Gdańska wspo-
magani przez konsultanta (Ernst 
& Young) oraz projektanta stadio-
nu (Konsorcjum RKW) zostali po-
chwaleni za stan przygotowania 
dokumentacji.

- Przedstawiliśmy naszych 
partnerów, firmę Ernst & Yo-
ung oraz Rhode–Kellermann–
Wawrowski – powiedział Michał 
Brandt z Biura ds. Euro �01�. 
– Poinformowaliśmy też, że kon-
sultant kończy swoją pracę �� 
marca br., a jej efektem będzie 
przedstawienie kompletnej do-
kumentacji przetargowej.

Eksperci wyróżnili Gdańsk za 
dokładne i bogate merytorycz-
nie przygotowanie wszystkich 
dokumentów i raportów. - To 
duże wyróżnienie i nagroda usły-
szeć, że kilkaset stron przygoto-
wanych przez nas materiałów 
może być wzorem dla innych 
– podkreślił Brandt.

Komisja zainteresowała się 
harmonogramem prac, który 
określiła jako napięty. Pytano 
także o finansowanie budowy 
stadionu. Przedstawiciele Gdań-
ska zapewnili, iż dotacje rządowe 
oraz środki miasta zabezpieczą 
wydatki. Inwestycja nie będzie 
też kolidowała z innymi inwesty-
cjami na terenie Letnicy.

- Pytano nas także o moż-
liwości opóźnienia choćby ze 
względu na warunki pogodowe, 
ale położenie geograficzne za-
pewnia nam dość stabilną aurę 
– zapewnił Michał Brandt.

Wraz z Gdańskiem w spot-
kaniu �1 lutego uczestniczyli 
przedstawiciele Chorzowa, Kra-
kowa i Wrocławia. Dzień póź-
niej eksperci UEFA spotkali się z 
przedstawicielami Warszawy i 
Poznania.

regularnie, przynajmniej raz na 
kwartał.

Zaproszenie na mecz
Paweł Adamowicz Prezydent 

Gdańska zaprosił Prezesa Rady 
Ministrów Donalda Tuska, ministra 
Mirosława Drzewieckiego, zgro-
madzonych dziennikarzy i gości 
na mecz, który uświetni otwarcie 
gdańskiego stadionu w grudniu 
�010 roku. Zaproszenie zostało 
przyjęte przez premiera.

Anna Dyksińska
Dariusz Wołodźko



OKRĘG WYBORCZY NR 1 – Brzeźno, Nowy Port, 
Letnica, Młyniska, Stogi (z Przeróbką), Olszynka, 
Krakowiec- Górki Zachodnie, Wyspa Sobieszewska, 
Rudniki, Orunia, Św. Wojciech, Lipce.
Radni: Paweł Jaworski (PiS), Lech Kaźmierczyk (PO), 
Mariusz Pankowski (PiS), Marcin Skwierawski (PO), 
Tomasz Słodkowski (PO), Krzysztof Wiecki (PiS).

PAWEŁ JAWORSKI – II poniedziałek miesiąca 
- godz. 17:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 
1, pok. 002, tel. + 0604 359 147, e-mail: jaworskipa-
wel@poczta.onet.pl

LECH KAŹMIERCZYK– I i III poniedziałek miesiąca 
- w godz. 17:00-18:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1, pok109.

MARIUSZ PANKOWSKI – I wtorek miesiąca – w 
godz. 18:00-19:00 Przychodnia „Brzeźno” ul. 
Gałczyńskiego 6; II wtorek miesiąca 18:00-19:00 
- Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1, pok. 213; 
I środa miesiąca - w godz. 18:00-19:00 - dawna 
siedziba Rady Osiedla Stogi, ul. Stryjewskiego 
23 (Gdańsk-Stogi),w sprawach pilnych tel. 0 600 
634 107.

MARCIN K. SKWIERAWSKI – II wtorek miesiąca 
- w godz. 16:00-17:00 -  Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie1, pok. 109; w sprawach pilnych tel. 0 
605 602 324.

TOMASZ SŁODKOWSKI – poniedziałki - w 
godz. 09:00-17:00 - Biuro Regionu Pomorskiego 
Platformy Obywatelskiej RP, CH Manhattan, ul. 
Grunwaldzka 82 (IV piętro), tel: (058) 741 61 50; 
ostatni czwartek miesiąca - w godz. 17:00 -18:00 
- Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1, pok. 109 , w 
każdej sprawie kontakt telefoniczny 0 509 102 120 
lub e-mail: tomasz@slodkowski.pl

KRZYSZTOF WIECKI – I poniedziałek miesiąca 
- w godz. 17:00-18:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1, pok. 002; I wtorek miesiąca - w 
godz. 18:00-19:00 - NZOZ „Przychodnia Brzeźno” 
- ul. Gałczyńskiego 6 (Gdańsk-Brzeźno), e-mail: 
krzysztof.wiecki@o2.pl

OKRĘG WYBORCZY NR 2 – Śródmieście, Chełm (z 
dzielnicą Gdańsk Południe).
Radni: Marek Bumblis (PO), Kazimierz Koralewski 
(PiS), Maria Krzaklewska (PiS), Bogdan Oleszek (PO), 
Agnieszka Pomaska (PO), Sylwester Wysocki (PO), 
Arkadiusz Żukowski (PO).

MAREK BUMBLIS – II i IV wtorek miesiąca – w 
godz.16:00-16:45 - Nowy Ratusz, ul. Wały Jagielloń-
skie 1, pok. 109, e-mail: bumblis@bumblis.gda.pl

KAZIMIERZ KORALEWSKI – III poniedziałek 
miesiąca - godz. 18:00 -Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1m pok. 002.

MARIA KRZAKLEWSKA – I środa miesiąca 
– w godz. 19:00-20:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1,  pok. 002.

BOGDAN OLESZEK – poniedziałki – w godz. 15:00-
17:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1, pok. 
207 (po uprzednim umówieniu się telefonicznym, 
tel. 058 323 70 39), e-mail: b.oleszek@gdansk.
gda.pl

AGNIESZKA POMASKA - przedostatni wtorek 
miesiąca - w godz. 15:00-16:00 - Nowy Ratusz, ul. 
Wały Jagiellońskie 1, pok. 210 lub po uprzednim 
umówieniu się telefonicznym 0 504 098 428 lub e-
mail: aga@pomaska.pl w CH Manhattan, IV piętro, 
Grunwaldzka 82.

SYLWESTER WYSOCKI – I poniedziałek 
miesiąca – w godz. 18:00 – 19:00 – Spółdzielnia 
Mieszkaniowa Południe ul. Strzelców Karpackich 1 
(Gdańsk-Orunia Górna); III środa miesiąca – w godz. 
16:00-17:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 
1, pok. 109.

ARKADIUSZ ŻUKOWSKI – II środa miesiąca 
- w godz. 16:00-17:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1, pok. 109; IV poniedziałek miesiąca 
- w godz. 16:00-17:00 - Spółdzielnia Mieszkaniowa 
Chełm, ul. Worcella 44 (Gdańsk-Chełm), e-mail: 
a.zukowski@gdansk.gda.pl; tel. 0 692 430 571. 
Zmiany terminów na stronie www.arkadiusz-
zukowski.pl

OKRĘG WYBORCZY NR 3 –Wzgórze Mickiewicza, 
Siedlce, Suchanino, Aniołki, Piecki-Migowo, 
Brętowo, Matarnia, Kokoszki.
Radni: Irena Dymarska (PO), Piotr Dzik (PO), Piotr 
Gierszewski (PiS), Ryszard Jędrzejczak (PiS), Maria 
Małkowska (PO), Patrycja Mlejnek-Gałęza (PO).

IRENA DYMARSKA – III czwartek miesiąca - w 
godz. 17:00-18:00 - Dom Kultury LWSM Morena, ul. 
Nałkowskiej 3 (Gdańsk-Morena); IV poniedziałek 
miesiąca - w godz. 16:00-17:00 - Nowy Ratusz, ul. 
Wały Jagiellońskie 1, pok. 109; w sprawach pilnych 
po uprzednim umówieniu telefonicznym 0 505 073 
219 lub e-mail: idymarska@wp.pl

PIOTR DZIK – I poniedziałek miesiąca - w godz. 
16:00-17:00 - Dom Parafialny przy parafii Św. Mak-
symiliana Kolbego, ul. Otwarta 1 (Gdańsk-Suchani-
no); II poniedziałek miesiąca - w godz. 16:00-17:00 
- Dom Kultury LWSM Morena, ul. Nałkowskiej 3 
(Gdańsk-Morena); III poniedziałek miesiąca - w 
godz. 16:00-17:00 - siedziba Rady Osiedla Kokoszki, 
ul. Betoniarzy 27 (Gdańsk-Kokoszki).

PIOTR GIERSZEWSKI – I poniedziałek miesiąca 
– w godz. 18:00-19:00 - Dom Parafialny przy parafii 
Św. Maksymiliana Kolbego, ul. Otwarta 1 (Gdańsk-
Suchanino); II poniedziałek miesiąca – w godz. 
17:00-18:00 - siedziba Rady Osiedla Kokoszki (stara 
szkoła) ul. Biologiczna 1; III poniedziałek miesiąca 
– w godz. 17:00-18:00 - Szkoła Podstawowa Nr 
58, ul. Skarpowa 3; IV poniedziałek miesiąca w 
godz. 16:00-17:00 - Dom Kultury LWSM Morena, ul. 
Nałkowskiej 3 (Gdańsk-Morena).

RYSZARD JĘDRZEJCZAK - I środa miesiąca 
- w godz. 17:00-18:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1, pok. 002.

MARIA MAŁKOWSKA – I czwartek miesiąca – w 
godz. 16:30-17:30 – Biblioteka Niedźwiednik, ul. 
Podkarpacka (Gdańsk-Niedźwiednik); II czwartek 
miesiąca – w godz. 17:00-18:00 - Dom Kultury 
LWSM Morena, ul. Nałkowskiej 3 (Gdańsk-Morena); 
III czwartek miesiąca – w godz. 16:30-17:30 - Rada 
Dzielnicy Kokoszki, ul. Bysewska (Gdańsk-Kokoszki); 
IV czwartek miesiąca - w godz. 16:00-17:00 - Nowy 
Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1, pok. 109.

PATRYCJA MLEJNEK-GAŁĘZA – II poniedziałek 
miesiąca - w godz. 15:30-16:30 - Nowy Ratusz, ul. 
Wały Jagiellońskie1, pok. 109; w sprawach pilnych 
po uprzednim umówieniu się telefonicznym 0 609 
404 752.

OKRĘG WYBORCZY NR 4 – Wrzeszcz, Strzyża.
Radni: Wojciech Błaszkowski (PO), Wiesław 
Kamiński (PiS), Maciej Krupa (PO), Anna Połetek 
(PiS), Mirosław Zdanowicz (PO).

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – czwartki (z 
wyjątkiem ostatniego czwartku miesiąca) - w 
godz. 18:30-19:30 - Klub Artystyczny Winda, ul. 
Racławicka 17 (Gdańsk-Wrzeszcz).

WIESŁAW KAMIŃSKI – ostatnia sobota miesiąca 
- w godz.: 18:00-19:00 - ul. Miszewskiego 18 
(Gdańsk-Wrzeszcz).

MACIEJ KRUPA – przedostatni czwartek miesiąca 
– w godz. 17:00-18:00 - Biuro Regionu Pomor-
skiego PO RP, ul. Grunwaldzka 84 (CH Manhattan, 
IV piętro), tel. 0 609 807 788, e-mail: poczta@
maciejkrupa.pl, www.maciejkrupa.pl

ANNA POŁETEK – I czwartek miesiąca - w godz. 
17:00-18:00 – Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 
1, pok. 002.

MIROSŁAW ZDANOWICZ – I, II, III czwartek mie-
siąca - w godz. 17:00-18:00 - siedziba Rady Osiedla 
Strzyża, ul. Sychty 12/14 (Gdańsk-Strzyża).

OKRĘG WYBORCZY NR 5 – Zaspa Rozstaje, Zaspa 
Młyniec, Przymorze Wielkie.
Radni: Jerzy Borowczak (PO), Krystian Kaczmarek 
(PiS), Zdzisław Kościelak (PiS), Agnieszka Owczar-
czak (PO), Piotr Skiba (PO).

JERZY BOROWCZAK - I czwartek miesiąca – w 
godz. 18:00-19:30 - Osiedlowy Dom Kultury SM 
Przymorze „Bolek i Lolek”, ul Kołobrzeska 57 
(Gdańsk-Przymorze); w sprawach pilnych po 
uprzednim umówieniu się telefonicznym 0 502 354 
500, e-mail: dyrektor@fcs.org.pl

KRYSTIAN KACZMAREK - I środa miesiąca – w 
godz. 17:00-18:00 - Osiedlowy Dom Kultury SM 
Przymorze „Bolek i Lolek”, ul Kołobrzeska 57 
(Gdańsk-Przymorze).

W następnym numerze:
Marcowa sesja Rady Miasta Gdańska

Przygotowania do Euro �01� – wizyta w Niemczech
Honorowy Obywatel Miasta Gdańska

dyżURy RadnyCH
ZDZISŁAW KOŚCIELAK – I poniedziałek miesiąca 
- w godz. 17:00-18:00 – Spółdzielnia Mieszkanio-
wa Rozstaje, ul. Leszczyńskich 4 (Gdańsk-Zaspa); 
I środa miesiąca - w godz. 18:00-19:00 - siedziba 
UPR, ul. Miszewskiego 17 (Gdańsk-Wrzeszcz),; w 
sprawach pilnych po uprzednim umówieniu się 
telefonicznym 0 501 330 127.

AGNIESZKA OWCZARCZAK – I środa miesiąca 
– w godz. 18:00-19:00 - Dom Kultury Młyniec, 
ul. Pilotów 3 (Gdańsk-Zaspa); w sprawach 
pilnych po uprzednim umówieniu się telefo-
nicznym 0 502 064 522 lub e-mail: agnieszka@
owczarczak.pl

PIOTR SKIBA – I czwartek miesiąca – w 
godz. 18:00-19:30 - Osiedlowy Dom Kultury 
SM Przymorze „Bolek i Lolek”, ul Kołobrzeska 
57 (Gdańsk-Przymorze); I poniedziałek 
miesiąca – w godz. 18:00-19:30 - Spółdzielnia 
Mieszkaniowa Rozstaje ul. Leszczyńskich 4 
(Gdańsk-Zaspa); ostatnia środa miesiąca – w 
godz.  18:00-19:30 – Dom Kultury Młyniec, ul. 
Pilotów 3 (Gdańsk-Zaspa).

OKRĘG WYBORCZY NR 6 – Przymorze Małe, 
Żabianka-Wejhera-Jelitkowo-Tysiąclecia, Oliwa, 
VII Dwór, Osowa.
Radni: Małgorzata Chmiel (PO), Jarosław Gorecki 
(PO), Stefan Grabski (PiS), Sylwester Pruś (PO), 
Jacek Teodorczyk (PiS).

MAŁGORZATA CHMIEL – II środa miesiąca - w 
godz. 17:00-18:00 - siedziba Rady Dzielnicy 
Osowa, ul. Balcerskiego 35 (Gdańsk-Osowa); III 
wtorek miesiąca - w godz. 17:00-18:00 - Biblio-
teka Oliwska, ul. Opata J. Rybińskiego 9 (Gdańsk-
Oliwa); w sprawach pilnych po uprzednim 
umówieniu się telefonicznym 0 601 627 400.

JAROSŁAW GORECKI – I środa miesiąca – w 
godz. 15:00-17:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały 
Jagiellońskie 1, pok. 207.

STEFAN GRABSKI - I czwartek miesiąca - godz. 
18:00 - Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1, 
pok. 002, kontakt tel. 0 502 197 297, e-mail: 
stefangrabski@wp.pl i stefan@grabski.pl

SYLWESTER PRUŚ – I środa miesiąca – w godz. 
18:00-19:00 - Gimnazjum nr 33, ul. Wodnika 57 
(Gdańsk-Osowa) oraz w dni robocze w Biurze 
Rady Miasta Gdańska, ul. Wały Jagiellońskie 1, 
pok. nr 212 (po umówieniu spotkania - tel.: 0 
609 233 809); e-mail: sylwester@prus.gdansk.pl

JACEK TEODORCZYK – I wtorek miesiąca - w 
godz.: 14:00-15:00 - Spółdzielnia Mieszkaniowa 
Budowlani - Grunwaldzka 569 (Gdańsk-Oliwa); 
I wtorek miesiąca - w godz.: 17:00-18:00 - Rada 
Osiedla Osowa, ul. Balcerskiego 35 (Gdańsk-Oso-
wa); I czwartek miesiąca - w godz. 15:30-16:30 
- Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1, pok. 
002, e-mail: jotwute@amg.gda.pl, tel: (058) 
349 32 23.


